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ZAPISNIK SA SJEDNICE HRVATSKOG PČELARSKOG SAVEZA ODRŽANE 04. 10. 2018. GODINE 

 
Sjednica je održana u prostorijama Hrvatskog pčelarskog saveza, ulica Pavla Hatza 5/III, Zagreb s 
početkom u 13 sati. 

Prisutni članovi UO: Dragutin Vedak, Vladimir Maturanec, Stjepan Aračić, Nediljko Landeka, Ivan 
Puškarić, Marinko Čavlović, Sanjin Žarković, Željko Tomić, Željko Balen, Dražen Kocet, Ivan Mravak, 
Željko Vrbos, Marko Knežević, Željko Vukić, Ivica Balent i Damir Krog,  

Prisutan: Nedjeljko Mrakovčić, član UO iz Primorsko-goranske županije, bez prava sudjelovanja u 
odlučivanju do potvrđivanja na Skupštini HPS-a 

Opravdano odsutni: Vlaho Komparak, Stanko Čuljak, Milan Kolundžija 

Prisutni članovi NO: Maja Dražić, Stipan Kovačić, Krešo Piljak 

 
Opravdano odsutni Članovi časnog suda: Boris Palčić, Ante Štavun, Krešimir Vojtek, Darko Furlan, Matej 
Špoljarić. 
 
Prijedlog dnevnog reda: 
 
1. Prihvaćanje zapisnika sa prethodne sjednice UO HPS-a (u prilogu), 

2. Aktivnosti HPS-a između dvije Sjednice (predsjednik) 

3. Donošenje Pravilnika o uporabi nacionalne staklenke za med 
- prezentacija informatičkog rješenja kontrole distribucije staklenke 
(prilog prijedlog Pravilnika dostavljen iz Ministarstva poljoprivrede/HPA) 

4. Izvješće Povjerenstva za raspisivanje natječaja i odabir kandidata za tajnika HPS-a 

5. Rasprava o zahtjevu PU Matulji za imenovanjem pašnog povjerenika 
(prilog materijali dostavljeni od PU Matulji i javnog pravobranitelja) 

6. Donošenje Izmjena i dopuna Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše 
(prilog Izmjene i dopune Pravilnika) 

7. Rasprava o Pravilniku o radu pašnih povjerenika (u prilogu) 

8. Donošenje Odluke o ažuriranju Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2019. godinu 
(prilog će biti dostavljen po primljenom odgovoru od Ministarstva poljoprivrede) 

9. Određivanje datuma održavanja Skupštine HPS-a (prijedlog 15. 12. 2018.) 

10. Imenovanje predstavnika HPS-a u Savjet za provedbu procedure korištenja znaka Med hrvatskih 
pčelinjaka 

11. Razno 

 

Prije otvaranja Sjednice, g. Vrbos je predložio da se predstavi informatičko rješenje za praćenje 
nacionalne staklenke za med, kako predstavnici informatičke tvrtke ne bi morali čekati točku dnevnog 
reda u kojoj će se raspravljati o istoj. Prijedlog je prihvaćen, te je g. Kontak prezentirao kako bi se pratila 
distribucija staklenki do pčelara.  

Po završetku prezentacije je predsjednik HPS-a g. Vrbos službeno otvorio sjednicu i pozdravio prisutne. 
Konstatirao je da je prisutno 16 od 19 članova UO te da postoji kvorum. Sve odluke donesene na ovoj 
sjednici bit će punovažne.  

 

Ad 1) Izmjene i dopune Dnevnog reda, te usvajanje Dnevnog reda 2. sjednice UO i NO HPS-a 

 
Predsjednik Vrbos Predložio je dopune i izmjene dnevnog reda tako da se kao točke Dnevnog reda 
uvrste:  



Zapisnik sa sjednice UO I NO 4. listopada 2018. godine  
 2/11 

1. Izmjene i dopune Dnevnog reda, te usvajanje Dnevnog reda 2. sjednice UO i NO HPS-a  

2. Izbor zapisničara 
 
Predložene točke dnevnog reda od 1. do 5. postaju točke 3. do 7., a iza točke 7. Dnevnog reda 
dodaje se nova točka:  
 
8. Rasprava o zahtjevu PU Kastav za prijem u članstvo HPS-a  
Predložene točke dnevnog reda od točke 6. do 11. postaju točke 9. do 14. Iza točke dnevnog reda 
13. dodaje se nova točka 14 koja glasi:  
14. Donošenje odluke o izboru distributera nacionalne staklenke za med, te točka 14. postaje točka 
15. dnevnog reda.  
 

Nadopuna dnevnog reda je jednoglasno prihvaćena kao i prijedlozi pod točkom Razno, te 
usvojeni  

 
Dnevni red glasi: 

1. Izmjene i dopune Dnevnog reda, te usvajanje Dnevnog reda 2. sjednice UO i NO HPS-a  
2. Izbor zapisničara 
3. Prihvaćanje zapisnika sa prethodne sjednice UO HPS-a  
4. Aktivnosti HPS-a između dvije Sjednice (predsjednik) 
5. Donošenje Pravilnika o uporabi nacionalne staklenke za med 

prezentacija informatičkog rješenja kontrole distribucije staklenke 
(prilog prijedlog Pravilnika dostavljen iz Ministarstva poljoprivrede/HPA) 

6. Izvješće Povjerenstva za raspisivanje natječaja i odabir kandidata za tajnika HPS-a 
7. Rasprava o zahtjevu PU Matulji za imenovanjem pašnog povjerenika 

(prilog materijali dostavljeni od PU Matulji i javnog pravobranitelja) 
8. Rasprava o zahtjevu PU Kastav za prijem u članstvo HPS-a  
9. Donošenje Izmjena i dopuna Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše 

(prilog Izmjene i dopune Pravilnika) 
10. Rasprava o Pravilniku o radu pašnih povjerenika (u prilogu) 
11. Donošenje Odluke o ažuriranju Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2019. godinu 

(prilog će biti dostavljen po primljenom odgovoru od Ministarstva poljoprivrede) 
12. Određivanje datuma održavanja Skupštine HPS-a (prijedlog 15. 12. 2018.) 
13. Imenovanje predstavnika HPS-a u Savjet za provedbu procedure korištenja znaka Med hrvatskih 

pčelinjaka 
14. Donošenje odluke o izboru distributera nacionalne staklenke za med 
15. Razno 

 

Ad 2) Izbor zapisničara 

Zaključak: Za zapisničara je iznimno na ovoj sjednici UO i NO HPS-a jednoglasno izabrana 
dr. sc. Maja Dražić.  

 

Ad 3) Prihvaćanje zapisnika sa prethodne sjednice UO HPS-a 

Pod točkom „Prihvaćanje zapisnika sa prethodne sjednice UO HPS-a“ za raspravu se javio g. Sanjin 
Žarković i zatražio da se u Zapisnik sa konstituirajuće sjednice Hrvatskog pčelarskog saveza održane 
26. 07. 2018. godine pod točkom 12. unese sve što je rečeno na navedenoj Sjednici, što je g. 
Žarković ponovio:  

1. Izborna komisija je zadužena za provedbu izbora, a ne za potvrđivanje članova UO  
2. Sugeriram da se u što skorije vrijeme napravi Pravilnik HPS-a o postupku izbora  
3. Nisam pomagao v.d. tajnici niti sam imao namjeru diskvalificirati bilo kojeg predloženog 

predstavnika za člana UO. Ističem da sam sve odradio prema dostupnim podacima dostavljenim 
od strane HPS-a.  
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Zaključak: Zapisnik sa konstituirajuće sjednice Hrvatskog pčelarskog saveza održane 26. 07. 
2018. godine će se dopuniti izrečenim i dostaviti s ovim zapisnikom.  

 

Ad 4) Aktivnosti HPS-a između dvije Sjednice (predsjednik) 

 Proveden je postupak za izbor Tajnika HPS-a  
 Zatražena je revizija članova HPS-a prema nalogu inspekcije Ureda državne uprave Grada 

Zagreba, a sukladno važećim propisima. HPS je dobio naređenje da se revidira i dopuni 
evidencija članova te da se ista dostavi Uredu državne uprave Grada Zagreba u roku od 60 dana 
(rok je 20. listopada 2018).  

 Proveden je nadzor iz Porezne uprave, te je zatraženo da se HPS svrsta u kategoriju obveznika 
Poreza na dobit  

 Proveden je nadzor iz Ministarstva poljoprivrede. Dokumentirano je kako HPS funkcionira, čeka 
se rješenje  

 Potpisan je sporazum o suradnji s Mađarskim pčelarskim savezom, a kasnije i sa Slovenskim 
pčelarskim savezom, te drugim susjednim savezima pčelara. Dogovoreno je da se predstavnici 
susjednih saveza sastanu na sajmu „Dalmatina“.  

 Planira se sastanak predstavnika svih pčelarskih saveza iz svih članica EU na Pčelarskom sajmu 
u Gudovcu. Cilj je definiranje zajedničke platforme za poboljšanje statusa pčelarstva u EU:  

o zatražiti da EU osigura naknadu za oprašivanje  
o proglasiti pčele ugroženom vrstom na razini EU  

 Na upit člana UO g. Balena o financijskom stanju HPS, gđa Vesna Filmar je izvijestila o stanju 
računa, te o prihodima i rashodima u tekućoj godini.  
G. Balen je tražio detaljnije podatke o financijama vezanim uz aktivnosti povjerenika HPS-a.  
Zaključak: Predsjednik Vrbos zaključuje da se za slijedeću sjednicu UO HPS-a pripremi detaljan 
izvještaj o prihodima i rashodima povjerenika, te da se ta točka stavi kao zasebna točka dnevnog 
reda ako bude potrebno.  

 Saša Petrić izvještava da za svakog pašnog povjerenika vodi detaljne podatke o zaprimljenim 
sredstvima, uplatama, isplatama, ugovorima i sl.   

 Urednik časopisa Pčela, g. Lesjak izvijestio je o važećem broju časopisa, te dodao da značajan 
dio vremena odlazi na svakodnevno i masovno izdavanje potvrda pčelarima (za prijave pčelara 
na mjere Ruralnog razvoja te mjere lokalnih jedinica Uprave).  

 Član UO Knežević pita da li je formirana baza pčelarskih vozila  
Predsjednik Vrbos konstatira da je ovoj temi danas posvećena posebna točka dnevnog reda. 
Ujedno će se dati izvješće o razgovoru u Centru za vozila Hrvatske.  

 Član UO Kocet sugerira da se na Web stranici HPS-a postave  pozivi (najave) za sjednice UO i 
NO, te Zapisnici.  
Predsjednik Vrbos konstatira da je to dobar prijedlog, te da će se ubuduće na web stranici HPS-a 
stavljati pozivi za Sjednice te Zapisnici sa sjednica po njihovom usvajanju.  

 Član UO Mrakovčić konstatira da članovi NO i Suda časti ne smiju prisustvovati sjednicama UO 
te da njihovo prisustvovanje predstavlja kršenje Statuta.  
Predsjednik Vrbos konstatira da su sjednice UO javne te da sjednici mogu prisustvovati druge 
osobe, pa tako i članovi NO i Suda časti, ali nemaju pravo odlučivanja.   

 

Ad 5)  Donošenje Pravilnika o uporabi nacionalne staklenke za med 
prezentacija informatičkog rješenja kontrole distribucije staklenke 
(prilog prijedlog Pravilnika dostavljen iz Ministarstva poljoprivrede/HPA) 

Predsjednik Vrbos je napomenuo kako smo prezentaciju informatičkog rješenja kontrole 
distribucije staklenki imali prije službenog početka sjednice.  

Predsjednik Vrbos upoznao je članove UO s prijedlogom „Pravilnika o nacionalnoj staklenci za 
med hrvatskog podrijetla“. Navedeni Pravilnik dostavljen je HPS-u iz Ministarstva poljoprivrede uz 
napomenu: Ukoliko se dostavljeni Pravilnik usvoji u dostavljenom obliku, Ministarstvo nastavlja 
suradnju s HPS-om, u suprotnom Ministarstvo poljoprivrede se povlači iz svih aktivnosti vezanih 
uz pčelarstvo.  

Uslijedila je duga rasprava o sadržaju Pravilnika i o posljedicama koje bi takav Pravilnik imao na 
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realizaciju distribucije i prava korištenja nacionalne staklenke za med. Temeljne primjedbe na 
sadržaj Pravilnika bile su na članak 3 i članak 5:   

- uskraćivanje prava korištenja staklenke OPG-ima 

- obavezno korištenje dobrovoljnog znaka „Med hrvatskih pčelinjaka“  

Nakon opsežne rasprave o svim prednostima i nedostacima predloženog Pravilnika, konstatirano 
je da se treba uvesti sustav praćenja korištenja staklenke. Najkasnije za 6 mjeseci treba napraviti 
cjelovitu analizu učinkovitosti s izvještajem o realizaciji projekta. Nakon analize izvješća dalje će 
se procijeniti što učiniti.  

Pravilnik je stavljen na glasanje:  

Za prihvaćanje Pravilnika glasali su članovi UO: Vrbos, Tomić, Žarković, Čavlović, 
Maturanec, Vedak, Aračić, Puškarić, Vukić, Landeka, Balent, Balen i Mravak (13)  

Suzdržani: Krog, Kocet i Knežević (3)  

Protiv: nitko (0)  

Zaključak: Upravni odbor HPS-a je s 13 glasova za, 3 suzdržana i 0 protiv donio Odluku o 
prihvaćanju „Pravilnika o nacionalnoj staklenci za med hrvatskog podrijetla“. Uz Odluku, 
Ministarstvu će se uputiti popratni dopis sa stavom da se u roku od 6. mjeseci napravi 
analiza učinkovitosti realizacije projekta.  

 

Ad 6) Izvješće Povjerenstva za raspisivanje natječaja i odabir kandidata za tajnika HPS-a 

 
Sukladno odluci s prethodne sjednice UO, HPS je raspisao javni natječaj za zapošljavanje jedne 
osobe na radno mjesto Tajnik HPS-a. Natječaj je objavljen na portalu „Moj posao“ te na mrežnim 
stranicama HPS-a i bio je objavljen u trajanju od mjesec dana.  

Imenovano je povjerenstvo u sastavu: Željko Vrbos, Stanko Čuljak, Ante Štavun, Vesna Filmar i 
Stipan Kovačić. Imenovano povjerenstvo, uz opravdani izostanak g. Kovačića, sastalo se 1. 
listopada 2018. godine i pregledalo pravovaljanost pristiglih molbi.  

Na natječaj je pristiglo 10 molbi, od kojih je jedna molba odbačena uslijed manjkave 
dokumentacije. Svi kandidati s pravovaljanim molbama pozvani su na razgovor, te je razgovoru 
pristupilo 8 kandidata (1 kandidat se nije odazvao).  

Povjerenstvo je jednoglasno odlučilo da se na mjesto Tajnika HPS-a na probni rok od 6 mjeseci 
imenuje gđa. Hrvojka Galeković, dipl. prav.  

Gđa. Galeković može započeti s radom u HPS-u nakon što se provedu svi pravni koraci (Pisana 
obavijest svim kandidatima o izboru, žalbeni rok, i sl.).  

Predsjednik Vrbos dao je na glasanje izvješće o izboru kandidata za tajnika HPS-a sa 16 
glasova za, protiv 0 i suzdržanih 0.  

Zaključak: Prihvaća se izvješće povjerenstva. Postupak izbora tajnika treba provesti 
sukladno zakonskoj proceduri. Za Tajnika HPS-a imenovat će se gđa. Hrvojka Galeković, 
dipl. pravnik na probni rok od 6 mjeseci.  
 

Ad 7) Rasprava o zahtjevu PU Matulji za imenovanjem pašnog povjerenika 
(prilog materijali dostavljeni od PU Matulji i javnog pravobranitelja) 

 
Predsjednik Vrbos je dao pregled situacije s imenovanjem pašnog povjerenika temeljem zahtjeva 
PU Matulji. Uslijedila je rasprava o važećim pravnim/zakonskim uvjetima za imenovanje 
povjerenika, te zahtjevima dijela udruga koje su u prethodnom razdoblju dostavile svoje zahtjeve.  

Član UO Puškarić: Na temelju prethodne rasprave g. Mrakovčića i spominjanja odluka sa 
sjednice 26. siječnja 2017, navodi da je tadašnji Upravni odbor HPS-a, na temelju dopisa iz 
Ministarstva poljoprivrede donio odluku o prestanku imenovanja pašnih povjerenika. Na upit iz 
Primorsko-goranske županije, Ministarstvo poljoprivrede je e-mailom na adresu HPS-a poslalo 
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dopis potpisan od strane ministra 15. prosinca 2016 godine u kojem se navodi da nema 
imenovanja novih pašnih povjerenika do stupanja na snagu novog (izmijenjenog) Pravilnika o 
držanju pčela i katastru pčelinje paše. Istu odluku imam na e-mailu na računalu. Temeljem 
navedenog dopisa iz Ministarstva je tadašnji UO HPS-a donio Odluku o neodređivanju novih 
pašnih povjerenika.  

Predsjednik Vrbos ističe da ova činjenica bitno mijenja čitavu situaciju. Ako ta Odluka postoji, 
HPS ne bi trebao ići protiv navedene odluke. Predlaže da se ova točka skine s dnevnog reda i 
stavi na slijedeću sjednicu UO, a do tada bi se novoimenovani tajnik trebao pravno posvetiti tome 
jer trenutno ne možemo izvršiti uvid u tu Odluku.  

Predsjednik Vrbos daje na glasanje odluku o skidanju s dnevnog reda točke 7. „Zahtjev 
PU Matulji za imenovanjem pašnog povjerenika“.  

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Sukladno novim okolnostima za koje se nije znalo, a za iste vjerojatno nije 
znala ni pravobraniteljica koja nam je dala nalog da ovo rješavamo, ovu odluku skidamo s 
današnje sjednice i stavljamo na iduću sjednicu UO.  

 

Ad 8) Rasprava o zahtjevu PU Kastav za prijem u članstvo HPS-a 

U HPS je stigao zahtjev PU Kastav za prijem u članstvo HPS-a s pripadajućom dokumentacijom, 
potpisan od strane predsjednika Udruge g. Dalibora Resha.  

Gđa. Vesna Filmar dopunila je informaciju riječima da je g. Resh zvao u HPS i tražio informacije 
o članarini, IBANu za uplatu iste te pitao što treba dostaviti.  

Na informaciju gđe. Filmar da treba dostaviti popis članova, g. Resh je poslao popis članova bez 
dodatnih podataka. Gđa Filmar je zatražila da se podaci o članovima dopune sukladno Zakonu o 
udrugama (ime, prezime, adresa, datum rođenja, OIB), na što je g. Resh odgovorio da te 
podatke ne može dati, da će on razgovarati s ljudima, ali da oni neće dati svoje adrese, OIB-e.  

Predsjednik Vrbos predlaže da se do dostave potpunih podataka za članove odloži prijem PU 
Kastav u članstvo HPS-a. Pijem u članstvo će se izvršiti po dostavi potrebnih podataka sukladno 
Zakonu o udrugama (NN 074/2014 i 70/2017).  

Predsjednik Vrbos daje na glasanje odluku da se prijem PU Kastav u HPS odloži do 
sjednice do koje PU Kastav dostavi potpune podatke za članove.  

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Prijem PU Kastav u HPS odlaže se do sjednice UO HPS-a do koje PU Kastav 
dostavi potpune podatke za članove.  

 

Ad 9) Donošenje Izmjena i dopuna Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše 
(prilog Izmjene i dopune Pravilnika) 

Predsjednik otvara 9. točku dnevnog reda uz pojašnjenje da danas nije imao namjeru staviti na 
glasanje donošenje Pravilnika, nego utvrditi činjenično stanje vezano uz Pravilnik. Informacija 
koju predsjednik Vrbos ima je od g. Balena, predsjednika Povjerenstva za izmjene i dopune 
Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše je da je prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o 
držanju pčela i katastru pčelinje paše sačinjen te da je poslan u Ministarstvo poljoprivrede 
početkom 2018. godine (18. 01. 2018). 

Potrebno je utvrditi 1) da li je ova informacija točna, te 2) povezati to sa slijedećom točkom i 
potrebom donošenja Pravilnika o radu pašnih povjerenika. Uz navedeno daje prijedlog da se 
obaveze i prava pašnih povjerenika ugrade u Izmjene i dopune Pravilnika o držanju pčela i 
katastru pčelinje paše, te bi na taj način imali definiran rad povjerenika u Pravilniku kojeg 
potpisuje Ministar poljoprivrede, što je daleko jače nego Pravilnik kojeg potpisuje predsjednik 
HPS-a. Predlaže da ta dva pravilnika svedu na jedan, te da takav prijedlog Izmijenjenog i 
dopunjenog Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše HPS dostavi na proceduru 
Ministarstvu poljoprivrede.  
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Saša Petrić pojašnjava da je pregledom registratora u koje je dokumente odlagala v.d. tajnica 
Dušević nađen isprintani dokument „Izmjene i dopune Pravilnika o držanju pčela i katastru 
pčelinje paše“ na kojem je rukom napisala da je isti dostavljen u Ministarstvo poljoprivrede, 
međutim nije stavljen datum dostave. Stoga se može zaključiti da je navedeni dokument 
dostavljen Ministarstvu.  

Predsjednik Vrbos ponavlja pitanje: da li je taj materijal usvojen na UO HPS-a?, na što je dio 
članova UO koji su bili u UO i u prethodnom mandatu odgovorio potvrdno da je taj prijedlog 
Izmjena i dopuna Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše usvojen.  

Uslijedila je rasprava da li je tekst prijedlog Pravilnika na kojem stoji da je dostavljen u 
Ministarstvo poljoprivrede istovjetan prijedlogu teksta koji je dostavljen uz poziv za ovu sjednicu, 
te je potvrđeno da se radi o istovjetnom materijalu.  

Nakon rasprave, predsjednik Vrbos daje prijedlog: Zadužuje se HPS da ostvari uvid koji se 
dokument nalazi u Ministarstvu poljoprivrede te da se isti raspravi na jednoj od slijedećih 
sjednica UO HPS-a. Ukoliko je taj prijedlog Pravilnika usvojio prethodni UO, tad se da 
nema što suštinski mijenjati u tekstu, osim ukoliko se uvidi da treba neke bitne elemente 
dopuniti. Nakon što se tekst ovdje verificira, takav tekst se treba dostaviti u Ministarstvo.   

Ovaj prijedlog dan je na glasanje, te je jednoglasno usvojen.  

Zaključak: Zadužuje se HPS da ostvari uvid koji se dokument nalazi u Ministarstvu 
poljoprivrede, te da se stavi na raspravu i verifikaciju na jednoj od slijedećih sjednica UO 
HPS-a.  

 

Ad 10) Rasprava o Pravilniku o radu pašnih povjerenika  

Predsjednik Vrbos predlaže, sukladno zaključku s prethodne točke, da se danas ne raspravlja o 
Pravilniku o radu pašnih povjerenika, te da se isti raspravi na sjednici UO HPS-a kad se bude 
raspravljalo o Izmjenama i dopunama Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše.  

Zaključak: Pravilnik o radu pašnih povjerenika skida se s dnevnog reda i raspravit će se 
na sjednici UO HPS-a na kojoj će biti i rasprava o Izmjenama i dopunama Pravilnika o 
držanju pčela i katastru pčelinje paše.  

 

Ad 11) Donošenje Odluke o ažuriranju Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2019. godinu  
 

Predsjednik otvara 11. točku dnevnog reda uz pojašnjenje da je prema Ministarstvu poljoprivrede 
upućen dopis s prijedlogom da se upis u Evidenciju pčelara i pčelinjaka provede u razdoblju od 
10. listopada do 30. studenog 2018. Do početka današnje sjednice nije zaprimljen odgovor iz MP.  
Predsjednik traži da Saša Petrić pojasni situaciju: Do sada je svake godine UO HPS-a donosio 
odluku o početku ažuriranja upisa pčelara i pčelinjaka u Evidenciju te o naplati navedenih 
aktivnosti. S obzirom na informaciju da bi Ministarstvo poljoprivrede preuzelo sufinanciranje rada 
pašnih povjerenika, što bi značajno da mi pčelarima ne naplaćujemo ništa, a time bi se značajno 
olakšalo poslovanje pčelara. Upit je u Ministarstvo poljoprivrede poslan 28. rujna 2018., vežući se 
na sastanak koji je ranije održan u Ministarstvu poljoprivrede na kojem je rečeno da ne možemo 
mi kao HPS donijeti ikakvu odluku o početku ažuriranja nego to može donijeti jedino Ministarstvo 
poljoprivrede. Mi smo 28. rujna 2018. poslali Krunoslavu Karaliću, Pomoćniku ministra 
zaduženog za te poslove i na znanje državnom tajniku Tugomiru Majdaku upit za potvrđivanje 
termina u kojem će se provesti ažuriranja Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2019. godinu. 
Sukladno Uredbi 2015/1366, HPS je tražio od Ministarstva poljoprivrede da potvrdi rok za 
prikupljanje podataka o pčelarima i broju pčelinjih zajednica koji se odnosi na 2019. godinu, a 
kojim je predloženo da rok za prikupljanje podataka bude od 10. listopada do 30. studenog 2018. 
godine. Odgovor iz Ministarstva je stigao danas za vrijeme trajanja ove sjednice, a odgovoreno je 
slijedeće: Budući da u Uredbi 2015/1366 nije navedena mogućnost derogacije, odnosno 
određivanja nekog drugog termina za prikupljanje podataka, ili u ovom slučaju skraćivanja 
vremenskog roka, smatramo da nije uputno skraćivati rok za prikupljanje podataka, te da se 
pčelarima omogući ažuriranje podataka u terminu propisanom Uredbom od 01. rujna do 31. 



Zapisnik sa sjednice UO I NO 4. listopada 2018. godine  
 7/11 

prosinca 2018.  

Nakon iznesenih informacija, predsjednik Vrbos je otvorio raspravu.  

Za raspravu se javio g. Kocet, te je izvijestio da ni ranije UO HPS-a nije mijenjao datume 
prikupljanja podataka, kako je navedeno u Uredbi, nego je donesena preporuka da pčelari 
predaju evidencije povjerenicima u kraćem razdoblju.  

G. Petrić pojašnjava zašto se išlo s prijedlogom skraćivanja razdoblja za ažuriranje podataka: 
Najava je iz APPRRR da rokove u Pravilniku o provedbi mjera Nacionalnog pčelarskog programa 
za razdoblje od 2017. do 2019. godine žele skratiti sa 20. travnja na 20. veljače. Dakle još 2 
mjeseca kraće.  

Petrić pojašnjava namjeru da se podaci prikupe do 30. studenog i ažuriraju do 31. 12., tada bi se 
u APPRRR podaci mogli poslati puno ranije čime bi značajno pomaknuli rok predavanja 
podataka, te imali sve što je potrebno i za kvote za plavi dizel i za prijave na potpore.  

Predsjednik Vrbos predlaže rješenje da UO HPS-a donese preporuku za razdoblje u kojem će se 
prikupiti podaci i ažurirati podaci.  

Ujedno predsjednik Vrbos izvještava da je konačno dogovoren termin sastanka u Ministarstvu 
poljoprivrede koji će se održati slijedeći dan (5. listopada 2018), uz traženje da se ne dozvoli 
Agenciji za plaćanja skraćivanje razdoblja za podnošenje zahtjeva za potpore, tim više što se u 
tom razdoblju održavaju pčelarski sajmovi na kojima pčelari nabavljaju potrebne materijale i 
opremu.  

Saša Petrić naglašava da nije pitanje samo u vremenu provedbe prikupljanja podatka, nego je 
bitno donijeti i odluku o plaćanju istog. Sada ne znamo da li će Ministarstvo preuzeti 
sufinanciranje prikupljanja podataka, a time ne možemo niti donijeti odluku da li će povjerenici 
naplaćivati evidenciju od pčelara.  

Predsjednik Vrbos pojašnjava sustav mogućeg financiranja od strane Ministarstva poljoprivrede, 
ali iznosi i moguće probleme u realizaciji, jer ako se dobiju sredstva u ovoj godini, ista se trebaju i 
potrošiti u ovoj godini, što je teško provedivo. U tom slučaju postoji mogućnost posebne odluke 
Ministra da se trošak može prolongirati uslijed objektivnih razloga, a ovdje imamo vrlo objektivan 
razlog da se prikupljanje podatka i ažuriranje evidencije završava 31. 12. Prema tome, tek po 
završetku posla se može pristupiti analizi i plaćanju izvršenog posla.  

Saša Petrić pojašnjava da se radi o dvije faze:  

1. prikupljanje podataka na terenu  

2. ažuriranje evidencije  

Prema tome, mora se odrediti točan rok do kada povjerenici moraju ažurirati podatke 

Saša Petrić predlaže da se sutra (5. 10. 2018.) obavi sastanak i razgovor u Ministarstvu 
poljoprivrede, a da se nakon toga održi telefonska sjednica.  

Sugestija je nadalje da povjerenici odmah po prikupljanju podataka na terenu iste unose u bazu 
podataka i izvrše ažuriranje. Međutim, tu postoji dodatni element, a to je da moramo imati točan 
datum početka, jer ukoliko se ovdje u Savezu bilo koji podatak vadi za Agenciju za plaćanja, 
moramo imati datum od kojeg povjerenici unose promjene.  

Član UO Kocet predlaže da Upravni odbor ovlasti predsjednika Vrbosa i g. Petrića da po 
održanom sastanku u Ministarstvu poljoprivrede donesu preporuku o početku i završetku 
prikupljanja Evidencije pčelara i pčelinjaka. Takvu preporuku treba staviti na web stranicu 
Saveza.  

Predsjednik Vrbos daje na glasanje prijedlog člana UO Koceta da se ovlaste predsjednik 
HPS-a Vrbos i voditelj potpora Petrić da nakon razgovora u Ministarstvu poljoprivrede 
donesu preporuku o početku i završetku prikupljanja podataka i ažuriranja Evidencije 
pčelara i pčelinjaka.  

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Ovlašćuju se predsjednik HPS-a, g. Vrbos i voditelj potpora g. Petrić da nakon 
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razgovora u Ministarstvu poljoprivrede donesu preporuku o početku i završetku 
prikupljanja podataka i ažuriranja Evidencije pčelara i pčelinjaka, te da istu objave na 
mrežnim stranicama HPS-a.  

 

Ad 12) Određivanje datuma održavanja Skupštine HPS-a (prijedlog 15. 12. 2018.)  

Predsjednik Vrbos otvara točku 12. dnevnog reda i pojašnjava da HPS mora održati Skupštinu. 
Ista je prošle godine održana 16. prosinca, a prijedlog je da se ove godine Skupština održi isto 
tako u subotu 15. prosinca 2018. Isto tako, prije Skupštine treba se održati još jedna sjednica 
Upravnog odbora.  

Ovaj UO treba odrediti vrijeme i mjesto održavanja Skupštine.  

Za riječ se javio g. dopredsjednik Mravak i predložio da se slijedeća sjednica Upravnog odbora 
HPS-a održi u Splitu za vrijeme održavanja pčelarskog sajma „Dalmatina“  

Najprije se stavlja na odlučivanje datum Skupštine: prijedlog je 15. 12. 2018. Radi se o redovnoj 
izvještajnoj skupštini na kojoj se trebaju donijeti planovi rada i financijski plan.  

Član UO g. Kocet se javio za riječ i naglasio da treba razmišljati o izmjenama Statuta HPS-a – o 
broju članova, o troškovima koji nastaju organiziranjem Skupštine i sl. Naglašava da po 
sadašnjem Statutu Skupština broji između 300 i 500 delegata. Trebamo imati dvije Skupštine, - 
prvu prije završetka godine na kojoj se donose planovi rada u slijedećoj godini, a drugu početkom 
godine na kojoj se usvajaju izvješća iz prethodne godine. Mnoge slične organizacije (npr. 
Hrvatska vatrogasna zajednica) naprave to na jednoj godišnjoj skupštini, jedino se planovi 
trebaju napraviti za godinu dana u naprijed i na skupštini krajem zime usvoje se izvješća za 
prethodnu godinu i donese plan za slijedeću. Treba razmisliti zašto ne jedna skupština godišnje, 
posebno iz razloga što Skupštinu HPS-a čini veliki broj delegata.  

Predsjednik Vrbos uzima na znanje prijedlog, kao vrlo razuman, uz napomenu da se treba 
pravno provjeriti. Međutim HPS ove godine mora napraviti Skupštinu u 12 mjesecu.  

Član UO Vedak potvrđuje da se ova Skupština mora održati, ali slijedeća Skupština koja će se 
održati u proljeće 2019. može biti drugačije pripremljena, te se na istoj mogu usvojiti izvješća i 
donijeti plan rada za 2020. godinu.  

Član UO Kocet konstatira da trebamo održati Skupštinu u ovoj godini, te u idućoj godini u 
proljeće Skupštinu treba pripremiti tako da se na istoj usvoje izvješća za 2018. godinu i napravi 
plan rada za 2020. godinu.  

Član UO Mrakovčić navodi da obaveza organiziranja dvije skupštine godišnje ovisi u kakvom je 
organizacija knjigovodstvu.  

Predsjednik Vrbos smatra da je ovo vrlo vrijedna informacija i vrlo prihvatljiva. Do organiziranja 
Skupštine 2019. to treba razriješiti. Međutim Skupštinu u 12. mjesecu moramo organizirati.  

Novi je prijedlog da se Skupština održi 8. 12. 2018.  

Predsjednik Vrbos stavlja na glasanje prijedlog da se Skupština održi 8. prosinca 2018.  

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Skupština HPS-a održat će se 8. prosinca 2018. godine. Naknadno će se 
potvrditi mjesto održavanja Skupštine.  

Nastavak točke je rasprava o održavanju slijedeće sjednice Upravnog odbora, tj. o pozivu g. 
Mravka, dopredsjednika HPS-a da se sjednica održi tijekom sajma „Dalmatina“.  

Uslijedila je rasprava o troškovima te sjednice, te svim prednostima i nedostacima održavanja 
sjednice UO izvan Zagreba.  

Predsjednik Vrbos stavlja na glasanje prijedlog da se sjednica UO održi 3. studenog 2018. 
u Splitu za vrijeme trajanja sajma „Dalmatina“ 

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Slijedeća sjednica UO, NO i časnog suda HPS-a održat će se 3. studenog 2018. 
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godine u Splitu. Pozivi s točnim vremenom održavanja i dnevnim redom dostavit će se 
naknadno.  

 

Ad 13) Imenovanje predstavnika HPS-a u Savjet za provedbu procedure korištenja znaka Med 
hrvatskih pčelinjaka 

Predsjednik Vrbos uvodno objašnjava da je u HPS stigao dopis iz Hrvatske poljoprivredne 
agencije sa zamolbom da se imenuju članovi Savjet za provedbu procedure korištenja znaka 
Med hrvatskih pčelinjaka iz redova HPS-a. Predsjednik je nazočnima na sjednici pročitao dopis 
kojim se traži imenovanje 5 članova savjeta, kao i njihove zamjene koje će aktivno sudjelovati u 
radu spomenutog Savjeta.  

Prijedlog imenovanja članova iz HPS-a u Savjet za provedbu procedure korištenja znaka Med 
hrvatskih pčelinjaka:  

1. Sanjin Žarković  
2. Dražen Kocet  
3. Željko Vukić  
4. Dragutin Vedak 
5. Ivan Puškarić 

Prijedlog imenovanja zamjena za članove iz HPS-a u Savjet za provedbu procedure korištenja 
znaka Med hrvatskih pčelinjaka:  

1. Željko Vrbos 
2. Marinko Čavlović  
3. Vladimir Maturanec 
4. Nedjeljko Mrakovčić  
5. Željko Balen  

 

Predsjednik Vrbos stavlja na glasanje prijedlog članova te zamjena za članove iz HPS-a u 
Savjet za provedbu procedure korištenja znaka Med hrvatskih pčelinjaka 

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: Usvojen je sastav Savjeta u slijedećem sastavu  

 

Članovi Zamjene članova  
1. Sanjin Žarković  Željko Vrbos 
2. Dražen Kocet  Marinko Čavlović 
3. Željko Vukić  Vladimir Maturanec 
4. Dragutin Vedak Nedjeljko Mrakovčić 
5. Ivan Puškarić Željko Balen 
 

Ad 14) Donošenje odluke o izboru distributera nacionalne staklenke za med 

Predsjednik Vrbos otvara raspravu o odabiru distributera nacionalne staklenke za med.  

Gospodin Piljak izvještava da je od svih distributera proizvoda tvrtke Vetropak, jedino je 
zainteresirana tvrtka „Agronom“ iz Požege, koja je prihvatila distribuciju nacionalne staklenke za 
med. Distributer je obavezan platiti unaprijed cijeli iznos troška izrade staklenki. Za tvrtku 
Agronom taj je iznos prihvatljiv. Isto tako, tvrtka ima 68 trgovina u Hrvatskoj. Slijedom današnje 
analize i rasprave o sadržaju Pravilnika o uporabi nacionalne staklenke za med, sporno može biti 
što smo mi računali da će staklenku moći koristiti i OPG-i, te bi tako staklenku moglo koristiti oko 
4.500 pčelara, što smo u razgovorima s predstavnicima tvrtke Agronom i prikazali. Sada, prema 
tekstu Pravilnika o uporabi nacionalne staklenke za med, mogućnost korištenja staklenke ima 
oko 2.500 pčelarskih gospodarstava u Hrvatskoj.  

Nakon rasprave, predsjednik Vrbos daje na glasanje Odluku o prihvaćanju tvrtke 
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„Agronom“ kao distributera nacionalne staklenke za med.  

Odluka je donesena jednoglasno sa 16 glasova za, 0 protiv i 0 suzdržanih.  

Zaključak: UO HPS-a potvrdio je odabir tvrtke „Agronom“ iz Požege kao distributera 
nacionalne staklenke za med.  

 

Ad 15) Razno 

1. Informacija o predviđenom modelu sufinanciranja aktivnosti HPS-a od strane Ministarstva 
poljoprivrede.  

Predsjednik Vrbos pojašnjava da bi HPS trebao dobiti 806.000,00 kn za financiranje provedbe 
javnih ovlasti – evidencije pčelara i pčelinjaka te katastra pčelinje paše, te za Medni školski dan – 
plaćanje svih preostalih alata za izradu nacionalne staklenke za med.  

Mi smo ušli u Nacrt Zakona o držanju i uzgoju domaćih životinja, koji je prošao prvo čitanje u 
Saboru,čeka se drugo čitanje, a kad prođe, ozakonjene su naše javne ovlasti te bi smo na taj 
način trajno riješili sufinanciranje rada HPS-a na poslovima Evidencije pčelara i pčelinjaka te 
katastra pčelinje paše.  

2. Informacija o nemogućnosti isplate putnih troškova za sjednicu UO održanu nakon isteka 
mandata članova UO.  

Odgovor knjigovođe: Sjednica je održana nakon mandata, što bi značilo da nije legalna, a tada 
nije legalno niti plaćanje putnih troškova.  

3. Informacija o izradi Statuta HPS-a, to je bilo najavljeno, te je trebao izvijestiti dopredsjednik 
HPS-a Stanko Čuljak. G. Čuljak je odsutan iz opravdanih razloga, te će se informacija o izradi 
Statuta HPS-a staviti na slijedeću sjednicu.  

4. Informacija o tužbi na štetu pašnog povjerenika, kolege iz PU Labin. Pašni povjerenik je 
odradio sve korektno, te mu je HPS obećao pravnu podršku.  

5. Informacija o tehničkom pregledu vozila – Problem je na terenu da neke stanice za tehnički 
pregled vozila ne priznaju potvrdu koja im se uputi e-mailom, nego traže originalni potpis i pečat. 
Danas je održan sastanak u Centru za motorna vozila Hrvatske na kojem su bili g. Vrbos, Petrić i 
Lesjak. Centar je predložio 2 rješenja.  

a) kada sustav generira potvrdu (tj. kad pčelar dostavi podatke o vozilu, i nakon što se ti 
podaci unesu u sustav, generira se ta potvrda – ništa se ne radi ručno), ta potvrda bi se 
prebacila na jednu lokaciju na Internetu na koju bi imali poveznicu njihove stanice za 
tehnički pregled te bi mogle potražiti i izvršiti uvid u potvrdu.  

b) u međuvremenu će HPS dobiti popis s e-mail adresama svih stanica za tehnički pregled, 
te će pčelari koji imaju problema mogli kontaktirati HPS, a iz Saveza bi se direktno slala 
potvrda u stanicu.  

Pčelar kod kupovine vozila treba istog momenta tražiti potvrdu za vozilo, da se vozilo uvede u 
sustav.  

Uslijedila je rasprava o pravu korištenja plavog dizela. Jedan uvjet je da pčelar ima registrirano 
vozilo na sebe.  

Jedan je od problema da ukoliko gospodarstvo ima zaposlenog radnika, tad radnik ne može točiti 
plavi dizel. Međutim, postoji rješenje da se osobi dade ovlaštenje, ali se moraju ispuniti određeni 
preduvjeti: Izjava onog koji je ovlašten da je druga osoba ili zaposlenik ili srodnik u prvom koljenu 
koji time stječe pravo točenja goriva.  

6. G. Mrakovčič traži da se kao prilog ovog zapisnika stavi materijal kojeg je on donio na 
Sjednicu UO. Predsjednik Vrbos je zamolio na uvid materijale.  

7. G. Knežević o odluci o održavanju sjednica UO subotom, na što g. Kocet naglašava da 
zaposlenima nije praktično održavanje sjednica radnim danom.  

8. G. Vedak upoznaje sve da g. Strižak radi na „Hižnoj knjižici“ – publikaciji vrlo značajno za 
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pčelarstvo iz Hrvatske jer je izdana u Zagrebu 1743. godine, prije 275 godina u kojoj se opisuje 
rad s pčelama. Predlaže da donese „Hižnu knjižicu“ na sjednicu, te da se proba naći načina da 
se prezentira ne samo Ministarstvu poljoprivrede te Ministarstvu kulture.  

9. G. Vukić obavještava sve prisutne da se Festival pčelarstva Zagrebačke županije održava 13. 
listopada 2018. godine.  

10. HPS ne može dati financijsku, ali podržava manifestaciju „Opatijski medenjak“ kroz 
suorganizaciju skupa u svojim ovlastima i mogućnostima.  

 
Sjednica je završila u 18:30  
 
 
Zagreb, 16.10.2018. 
 
 
Zapisnik sastavila:  Hrvatski pčelarski savez 

   

Maja Dražić   Željko Vrbos, predsjednik 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


